A magnificent gain for Wharton

Competitiveness and combativeness are the two words that could sum up the weekend of the talented driver James Wharton, racing in the FIA Karting European Championship in the OK category. During the second event in Sarno, Italy, the young Australian made one of the best progressions of the 36 finalist drivers, coming back from 27th to 12th place! James Wharton has scored his first points and doesn't intend to stop there...

For James Wharton, the race at Sarno started with significant performances in the Free Practice sessions. "Throughout the sessions we have constantly improved our lap times thanks to the important work done with the Parolin Racing Kart team", said the Australian driver. "Everything was in place for the Timed Practice and I was able to set the 2nd fastest time in my group, which placed me 8th overall out of a total of 55 competitors."

A 15-place rise in the Final!

On the very fast international circuit of Naples, the Qualifying Heats were to be much harder than usual, with many crashes in the pack. "A lot of drivers were very nervous this weekend. Generally, it is important to ensure consistent results in the heats to ensure a good place on the starting grid for the Final. For my part, I was involved in incidents twice, which meant I dropped to 27th in the intermediate classification." However, his result in the A/C heat showed his level of performance, with 2nd place under the chequered flag.

On Sunday afternoon, James Wharton continued his effort throughout the 30 km of the Final of the OK category. "My start was excellent! Afterwards, I raced at a fast pace and I gained several more places. All in all, it was a good race. Thank you to the team, to my engine builder and to all my partners!"

With 12th after starting from 27th place, James could be proud of his progress in this very tough situation. At just 14 years old, he is taking part in his first OK season and was able to register his first four points in Italy in the FIA European Karting Championship. Next stop Wackersdorf in Germany from 9th to 13th September for the final event...
Une magnifique remontée pour Wharton

Compétitivité et combativité sont les deux mots qui pourraient résumer le week-end du talentueux pilote James Wharton, engagé au Championnat d’Europe FIA Karting dans la catégorie OK. Lors de la deuxième épreuve organisée à Sarno en Italie, le jeune Australien a réussi l’une des plus belles progressions des 36 pilotes finalistes, en revenant de la 27e à la 12e place ! James Wharton a ainsi inscrit ses premiers points et ne compte pas s’arrêter en si bon chemin…

Pour James Wharton, l’épreuve de Sarno a débuté avec des performances significatives dès les essais libres. “Au fil des sessions, nous avons constamment amélioré nos temps au tour grâce à l’important travail effectué avec l’équipe Parolin Racing Kart”, déclarait le pilote australien. “Tout était bien en place pour les essais chronométrés et j’ai pu réaliser le deuxième temps de mon groupe, ce qui me plaçait 8e au général sur un total de 55 compétiteurs”.
Une remontée de 15 places en finale !

Sur le très rapide circuit international de Naples, les manches de qualification vont se révéler bien plus acharnées qu’à l’accoutumée, avec de nombreux accrochages dans le peloton. “Beaucoup de pilotes étaient très nerveux ce week-end. Généralement, il est important d’assurer des résultats réguliers dans les manches pour assurer une bonne place sur la grille de départ de la finale. Pour ma part, j’ai été impliqué deux fois dans des incidents, ce qui m’a fait rétrograder 27e au classement intermédiaire”. Pourtant, sa deuxième place dans la manche A/C a montré son niveau de performance, avec la 2e position sous le drapeau à damier.

Le dimanche après-midi, James Wharton a poursuivi son effort tout au long des 30 km de la finale de la catégorie OK. “Mon départ fut excellent ! Par la suite, j’ai roulé sur un rythme élevé et j’ai encore gagné plusieurs places. En définitive, ce fut une bonne course. Merci à l’équipe, à mon motoriste et à tous mes partenaires !”
12e en partant de la 27e place, James pouvait se montrer fier de sa progression dans ce contexte très relevé. A tout juste 14 ans, il participe seulement à sa première saison de OK et a pu inscrire en Italie ses quatre premiers points au Championnat d’Europe FIA Karting. Rendez-vous à Wackersdorf en Allemagne du 9 au 13 septembre pour la dernière épreuve…
